
RAE VALLA VANEMAEALISTE NÕUKOGU KOOSOLEKU PROTOKOLL  

26.09.2024  kl 15.00 - 16.50 

Rae Kultuurikeskuse kohviku ruumis 

 

Juhatas ja protokollis: Agu Laius  

Osalesid: Ene Böckler, Silva Laius, Kersti Lass, Ellen Liik, Anne-Lii Mändmets, Anne Rentel, 

Kaia Pilvik, Anu Roop, Kaia Talvik, Virve Sepp, Monika Uustal, Tuulike Seljamaa, Maie Vahl, 

Tiiu Väinsaar. 

Puudusid: Piret Jõhvik, Enn Kesa, Kaie Otsmaa, Astra Teras,. 

Kutsutud: Bärbel Salumäe, abivallavanem, Liivi Puumets, Rae Sotsiaalkeskuse direktor. 

 

Päevakord 

1. Sotsiaalvaldkonna arengutest vallas 2024/2025 aastal 

Tutvustavad Bärbel Salumäe, abivallavanem; Maile Kubjas, sotsiaalameti juhataja; Liivi Puumets, 

Rae Sotsiaalkeskuse direktor. 

2. Rae Sõnumites vanemaealistele huvipakkuvate artiklite avaldamisest. Agu Laius 

3. Nõukogu jaoks olulised teemad eeloleval perioodil. Arutelu. 

 

ARUTELU 

1. Sotsiaalvaldkonna arengutest vallas 2024/2025 aastal 

Liivi Puumets andis ülevaate Rae sotsiaalkeskuse senistest ja uutest teenustest. 

Liivi: Teenuseid osutame kolmel tasandil – teenused sh lastele tugiisiku teenus; koduteenusel 28 

klienti; isikliku abistaja teenus 8 klienti; pere tugiisik - perenõustaja; kogukonna psühholoogid, 

päevakeskus – 6 klienti; kalendri tähtpäevade tähistamine. Samuti kunstiringid erihoolekande 

klientidele: kudumine, maalimine, värvimine.  Eakate kunstiring.  Virve -  tema tegevused 

jätkuvad, lisaks ukulele kursused, erihoolekande kliendid käivad laulmas. Iga kuu esimesel 

pühapäeval Memme-taadi Klubi kokkusaamine (kõik võivad tulla!). Oktoobris toimub kohtumine 

kogukonna psühholoog Ingridiga. Tervisevõimlemine.  Ujumine. Jõusaalis võimalik käia.    

Loengud hakkavad toimuma iga kuu.  Oktoobris teemaks külmetushaigused, siis ….   

Sotsiaalkeskus laieneb ka Tammiku maja (endine hooldekodu) ülemisele korrusele. 

Vaata ka https://www.raesotsiaalkeskus.ee/  

Bärbel rääkis lisaks Liivi räägitule valmivast arengukavast ja valla eelarve võimalustest.  

Hooldekodu rajamine valda on lisatud valla arengukava eelnõusse. On tekkinud arendaja sooviga 

rajada pansionaat Jürisse. Lagedile hooldekodu rajamine on endiselt päevakorras, kuid 

ehitamiseks läheb, kui Jüris olev arendus valmib..    

Nõukogu liikmed tundsid jätkuvalt huvi ühistransport parema korraldamise teemal. Endiselt 

päevakorral Jüris lõpetavate liinide pikendamine Pajupeani..   

Bärbel selgitas, et siseliinid - R-liinid – on kasutamiseks kõigile valla elanikele. 

Tõstatati probleem heakorra osas. Bärbel palus, et kui märkate prügi avalikes kohtades, andke 

haldusametile teada. Neile ei tarvitse muidu see teada olla. 

Probleem Tartu mnt all olevad tunnelid on räpased. See on Transpordiameti töö. Tuleb nii 

vallavalitsuse kui ka külade ja ka vanemaealiste nõukogu poolt ametile märku anda.  

https://www.raesotsiaalkeskus.ee/


Bärbel informeeris, et surnuaia laienduse käigus rajatakse urnimatuse jaoks vastav ala.  

Probleem, et kultuurikeskuses olevatele kunstinäitustele tööpäevadel ei pääse – uksed on kinni. 

Ebapiisav on info, et kultuurikeskusesse pääseb külgukse kaudu.   

Otsustati: 

1. Vanemaealiste nõukogu liikmed esitavad sotsiaalkeskuses peetavate loengute teemade 

ettepanekuid, kui on, siis pakuvad välja ka esineja. 

2. Võtta teadmiseks, et Bärbel soovitab kultuurikeskusel esiuksele panna nähtavama sildi, et 

kunstinäitusi saab vaatama minna kõrval olevast uksest. 

3. Võtta teadmiseks, et Bärbel edastab Rae Sõnumite toimetajale esitada ajalehes Rae siseliinide 

kohta info ja liinigraafikud. 

 

2. Rae Sõnumites vanemaealistele huvipakkuvate artiklite avaldamisest. 

Agu Laius: oleme saanud hea koostöö Rae Sõnumite toimetajaga Ruth Roht. Ajalehes on 

vanemaealistele olulinelehekülg, teinekord rohkemgi ruumi. Neid lehekülgi on aidanud sisustada 

Agu Laius, ise kirjutanud ja leidnud kirjutajad. Nüüd võiks kõik nõukogu liikmed välja pakkuda 

teemasid ja kirjutajaid ning ka ise kirjutada. 

Silva Laius on algatanud teemarubriigi „Meenutame kaasteelisi“. Esimene lugu tuleb oktoobris 

Elviira Luurist. Plaanis lugu Aino Pajupuust.  

Peeti vajalikuks lugusid vaktsineerimisest ja ravimtaimedest.  

 

Otsustati: võtta räägitu teadmiseks ja tegutseda vastavalt arutatule. 

 

3. Nõukogu jaoks olulised teemad eeloleval perioodil. 

Peeti vajalikuks: 

- R-liinide info – Rae Sõnumitesse. 

- Loengud sotsiaalkeskuses. 

- Jätkata ühistranspordi teema käsitlemist. Liinide pikendamine Pajupeani. 

- Pinkide panemine käidavatesse kohtadesse. 

- Sildid vallas, inimesed ei leia vajalikke hooneid üles.   

Mitmed teemad on kirjas ka kevadel tehtud vanusesõbralikkuse hindamise raportis. 

 

Järgmine koosolek toimub 30. oktoobril algusega kell 15 kultuurikeskuse kohvikus. 

 

Protokollis 

Agu Laius 


